
Z á p i s

z 28. schůze výboru Poslanecké sněmovny pro životní prostředí,
která se konala dne 20. května  2009  

Přítomni: RNDr.  Libor  Ambrozek,  Vlastimil  Aubrecht,  PhDr.  Robin  Böhnisch,  Mgr.
Vladimír  Dlouhý, Jan Látka,  Ing.  Jiří  Krátký,   Ing.  Ladislav Libý,  Ing.  arch.
Václav Mencl, Ladislav Mlčák, RNDr. Pavel Vanoušek,   

Nepřítomni: Ing. František Dědič, Ing. Radim Fiala, Ing. Kateřina Konečná,  Zdeněk Mach,
MVDr. Přemysl Rabas, Ing. Ladislav Šincl, Mgr. Tomáš Úlehla. Ing. Miroslav
Váňa 

Hosté:  náměstkyně ministra životního prostředí  Ing. Rut Bízková, ředitel úřadu MŽP 
Ing. Miroslav Jandura, náměstek ředitele SFŽP Ing. Petr Stehlík, náměstek 
předsedy ČBÚ a ředitel sekce právně-ekonomické JUDr. Pavel Dvořák

Program:

1. Závěrečný účet kapitoly 315 – Ministerstvo životního prostředí za rok 2008
2. Závěrečný účet  Státního fondu životního prostředí České republiky za rok 2008
3. Závěrečný účet kapitoly 348 - Český báňský úřad za rok 2008
4. Různé

1. Závěrečný účet kapitoly 315 – Ministerstvo životního prostředí za rok 2008

Schůzi zahájil a řídil předseda výboru RNDR. Libor Ambrozek.

Úvodní slovo měla náměstkyně ministra životního prostředí  Ruth Bízková, poté se zprávou 
vystoupil ředitel úřadu ministerstva Ing. Jandura. 

Ve své zpravodajské zprávě poslanec Aubrecht uvedl přehlednost materiálu, ve kterém chybí 
však některá čísla. 

V obecné rozpravě ve věci pokrytí monitoringu vod vystoupil poslanec Mencl a další dotaz
vznesl na fungování  hydrometeorologického ústavu. Nám. Bízková uvedla, že problém monitoringu
vod není vyřešen.  Je to věc dalšího jednání  a čeká se na to,  které ministerstvo a jakou částku
poskytne. Na monitoring vod prostředky  ve státní správě jsou, ale otázka je, kdo, kolik a z jakých
zdrojů finanční prostředky poskytne. Musí se tato problematika do konce roku vyřešit. Ředitel Ing.
Jandura uvedl, že v loňském roce bylo na monitoring vod uhrazeno podnikům 63 mil. Kč. Zbývá
neuhrazených 24,4 mil. Kč. Pro letošní rok jsou připraveny materiály, které se musí posoudit a poté



půjde o dohodu ministra životního prostředí a ministra zemědělství. V otázce ČHÚ za loňský rok
nejsou signalizovány vážnější problémy. 

Na návrh  poslance  Mencla  výbor  požádal  Ministerstvo  životního  prostředí,  aby  do 30.  
června     2009 předložilo zprávu o situaci v monitoringu vod. 

Poslanci pak doporučili ministerstvu, aby zvážilo, zda neudělat zákon o hydrologii tak, aby
v příštím volebním období mohl být schválen.

Poslanec Aubrecht pak přednesl návrh usnesení.  

Výbor pro životní prostředí

I. souhlasí     se Státním závěrečným účtem České republiky za rok 2008, kapitola 315 –
Ministerstvo životního prostředí České republiky,

II. doporučuje    Poslanecké sněmovně Parlamentu ČR, aby Státní závěrečný účet ČR za rok
2008, kapitola 315 – Ministerstvo životního prostředí schválila,

III. zmocňuje    zpravodaje výboru, aby s tímto usnesením seznámil schůzku zpravodajů ke
státnímu závěrečnému účtu České republiky za rok 2008.

Při  závěrečném  hlasování  o  usnesení,  kde  výbor  doporučuje  Poslanecké  sněmovně
Parlamentu ČR Státní závěrečný účet České republiky za rok 2008, kapitola 315 – Ministerstvo
životního prostředí České republiky schválit, z přítomných 10 poslanců pro hlasovalo 10 poslanců.

2. Závěrečný účet  Státního fondu životního prostředí České republiky za rok 2008

Úvodní  slovo  k závěrečnému  účtu  přednesla  náměstkyně  ministra  Ing.  Rut  Bízková.
Předkladatelskou zprávu přednesl nám. Ing. Petr Stehlík. 

Zpravodajskou zprávu přednesl za poslance Šincla místopředseda Mencl. Uvedl, že zpráva je
stručná, nevystihuje všechny informace. Závěrem svého vystoupení však doporučil vzít tuto zprávu
na vědomí.  

V podrobné rozpravě vystoupil poslanec Ambrozek, Krátký, Vanoušek.
Poslanec Mencl pak přednesl návrh usnesení.

Výbor pro životní prostředí

bere  na  vědomí   zprávu o hospodaření Státního fondu životního prostředí České republiky za
rok 2008.
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Při závěrečném hlasování o usnesení, kde výbor pro životní prostředí  bere  na  vědomí
zprávu  o  hospodaření  Státního  fondu  životního  prostředí  České  republiky  za  rok  2008,  pro
z přítomných poslanců hlasovalo 8 poslanců.

3. Závěrečný účet kapitoly 348 - Český báňský úřad za rok 2008

Předseda předal slovo JUDr. Pavlu Dvořákovi, který přednesl předkladatelskou zprávu.
Ve zpravodajské  zprávě  poslanec  Mgr.  Dlouhý  uvedl,  že  příjmy  jsou  vyšší  než  výdaje.

Dochází  k dodržování  všech  pravidel,  kterými  se  řídí  rozpočtová  organizace.  K předložené
zprávě není co dodávat a navrhuje její schválení. 

Poslanec Dlouhý pak přednesl návrh usnesení.

Výbor pro životní prostředí

IV. souhlasí     se Státním závěrečným účtem České republiky za rok 2008, kapitola 348 –
Český báňský úřad,

V. doporučuje    Poslanecké sněmovně Parlamentu ČR, aby Státní závěrečný účet České
republiky za rok 2008, kapitola 348 – Český báňský úřad schválila,

VI. zmocňuje    zpravodaje výboru, aby s tímto usnesením seznámil schůzku zpravodajů ke
státnímu závěrečnému účtu České republiky za rok 2008.

Při  závěrečném  hlasování  o  usnesení,  kde  výbor  pro  životní  prostředí  doporučuje
Poslanecké sněmovně Parlamentu ČR, aby Státní závěrečný účet České republiky za rok 2008,
kapitola 348 – Český báňský úřad schválit, pro hlasovalo 9 poslanců.

4. Vládní návrh zákona, kterým se mění zákon č. 123/1998 Sb., o právu na informace o
životním prostředí, ve znění pozdějších předpisů, a zákon č. 200/1994 Sb., o zeměměřičství
a  o  změně  a  doplnění  některých  zákonů  souvisejících  s jeho  zavedením,  ve  znění
pozdějších předpisů (tisk 765)

Úvodní slovo přednesla náměstkyně Ing. Rut Bízková.
Zpravodajskou  zprávu  přednesl  poslanec  Böhnisch.  Uvedl,  že  návrh  prošel  prvním

čtením.  Součástí důvodové zprávy jsou náklady na pořízení a chod geoportálu, který by neměl
mít  dopad  na  rozpočet  2009.  Provoz  a  budování  bude  v   prvních  třech  letech  zajištěno  na
projektové bázi. Jednorázově se počítá s částkou 59 mil. Kč na zřízení portálu. Ročně se počítá
s nákladem 8,5 mil. Kč. Státní správě má šetřit geoportál od r. 2011 až  168 mil. Kč.

Předložen byl jeden pozměňovací návrh, a to legislativně technická úprava.
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V obecné  rozpravě  poslanec   Mencl  doporučil  tento  návrh  zákona  projednat  ještě  na
červnové schůzi Poslanecké sněmovny. 

Byl  předložen pozměňovací, a to legislativně technická úprava.

Poslanec Böhnisch přednesl návrh usnesení.

Výbor pro životní prostředí

I. doporučuje    Poslanecké sněmovně Parlamentu ČR, aby návrh schválila,

II. doporučuje    Poslanecké sněmovně Parlamentu ČR, aby přijala k tomuto návrhu zákona
tyto změny a doplňky:

1. k     § 11a odst. 3  
slova „data i osoby“ se nahrazují slovy „i data osoby“,

2. k     § 11a odst. 4 písm. b)  
slova „zobrazitelné prostorových dat“ se nahrazují slovy „zobrazitelná prostorová data“,

III. pověřuje    předsedu výboru, aby předložil toto usnesení předsedovi Poslanecké sněmovny,

IV. zmocňuje   zpravodaje výboru, aby na schůzi Poslanecké sněmovny podal zprávu 
o  výsledcích projednávání tohoto návrhu zákona ve schůzi výboru pro životní prostředí,

V. zmocňuje    zpravodaje  výboru,  aby ve  spolupráci  s legislativním odborem Kanceláře
Poslanecké sněmovny provedl příslušné legislativně technické úpravy.

VI. pověřuje    zpravodaje výboru, aby navrhl zařazení 2. a 3. čtení na červnovou schůzi
Poslanecké sněmovny.

Při závěrečném hlasování o usnesení, kde výbor pro životní prostředí pověřuje  zpravodaje
výboru, aby navrhl zařazení 2. a 3. čtení na červnovou schůzi Poslanecké sněmovny, pro hlasovalo 9
poslanců.

Různé:

Místopředseda výboru poslanec Mencl uvedl, že novelu zákona o ochraně zemědělského 
půdního fondu se do konce volební období pravděpodobně nepodaří ve výborech již projednat.

Ing. arch. Václav  M e n c l  
ověřovatel

RNDr. Libor  A m b r o z e k 
předseda výboru
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